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( غير مفهوماااة  ADالاااديناااامي ياااة في مرض الزهاااايمر  لا تزال التغيرات في وظاااااف الااادمااااغ  

  296   (MgT)حتى الآن. قاااماات هاارا الاادراساااااااااااااة لتحااديااد التااسيير الوقااا   ل ريو ااات المغنيساااااااااااايوم  

ملغم / كغم، لوزن الجسااااااااام( كاااااااااد كااااااااارر الأكسااااااااادم الع ااااااااا ية النات ة م  كلوريد الألومنيوم  

)3(AlCl   10  لنموذ  الجرذان لتحفي )ز الإصاابة بمرض الزهايمر وتم ملغم / كغم لوزن الجسام

ين(تقييم   في دماغ الجرذان ع  طريق جهاز تحليل الطيف الانعكاسااااا ي   hippocampus)الحُ ااااا 

 ATR-IR  باالإكااااااااااااااباة للتحااليال اللأيوكيمياااياة وبحص لأناااااااااااااجاة الح ااااااااااااين ع  طريق ا جهر )

إلى: ا جموعاة  (  16الضااااااااااااو  . تم تقساااااااااااايم ذكور الجرذان اللأاالغاة م   و  أللأينو و سااااااااااااتاار  ن    

( وا جموعااة الوقاااايااة  Mg(، م موعااة  AD(، م موعااة الزهااايمر  Cالصااااااااااااحيااة الضااااااااااااااابطااة  

 Port اظهرت النتااااالإ الإجماااالياااة  غيرات في الم و اااات ال يمياااااياااة الحيوياااة الرايسااااااااااااياااة، م ااال .)

 سا     3AlClأن    IR-ATRالدهون والبروتينات في أنااجة ا   لد  الفرران. حيث كفافت  تاالإ  

ا خفااااض كلأير في نساااااااااااالأاااة تركيااا  ساااااااااااالساااااااااااالاااة الااادهون وتحلااال الااادهون إلى كمياااات كلأيرم م   في  

،  2CHوالمي ان    CH═الأحماض الدهنية ق ايرم السالسالة، مل التغيير في م موعة الأوليفيتيات

ا  ساا     بتغيير شااكل المسااتو  ال ان    3AlClوالتي يم   تفساايرها كنجي ة أكساادم الدهون. ايضااب

حفيز ت سااااااير الروابد الهيدروجيتية التي ت  ت بتية البروتين واساااااا   ما  للبروتينات ع  طريق ت

ارتفا  ملحوظ في مسااتو    3AlCl. أظهرت م موعة sheet-βإلى   helix-αساالأق به ي يتغير م  

ومساتو  الأللأومين. كما  GSH ،SODمل ا خفاض لتفاا     MDA، وTau، وبروتين APPبروتين 

ع ااا ية مت تلة أو   يا هرمية مخفضاااة و فااااب    أظهرت الفحوصاااات التساااي ية وجود   يا

ليف  ع اااااااااااامي كاااااااااااالياال وهو مقشاااااااااااار على التلف الع اااااااااااامي عنااد مقااار تااي بااا جموعااة الطلأيعيااة.  

 فف م  التغيرات الفااااااااااااااذم والغير طلأيعاة م  النااحياة الحيوياة الفيزياااياة،   MgTاسااااااااااااتخادام  

وقااا   في مرض    لااي دور   MgTال يمياااايااة والتسااااااااااااي يااة. الاسااااااااااااتتتاااجااات: أظهرت الاادراسااااااااااااااة أن  

الزهايمر م    ل العمل كاد الإيارم التي يم   أن تقدي إلى موت اللا يا الع ا ية  السامية(  

 وتقليل الإجهاد التسكسدي.
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Abstract 

The alterations of dynamic brain functions in Alzheimer's disease (AD) 

remain unclear. The present study is designed to determine the protective 

effect of the Magnesium Threonate (MgT) (296 mg/kg., b.w.) against neural 

oxidative damage caused by aluminum chloride (AlCl3) (10 mg/kg b.w.) 

induced rat model of AD in hippocampus rat brain. It was assessed by 

attenuated total reflection spectroscopy (ATR-IR), biochemical test, and 

histologically by light microscope. Adult male Albino Wistar rats (N=16) 

were divided into the Healthy controls group (C), Alzheimer's group (AD), 

(Mg) group, and the protective group (Port). The overall findings 

demonstrate the alterations in the significant biochemical constituents, such 

as lipids and proteins of the brain tissues of rats. ATR-IR results revealed that 

AlCl3 caused a significant decrease in the lipid chain packing ratio and the 

degradation of lipids into large amounts of short-chain fatty acid, with the 

change in olefinic ═CH and CH2 groups, which could be interpreted as a 

result of lipid peroxidation. The narrowing in the half band width (HBW) of 

the sνCH2 sub-band around 2852 cm-1 due to Al intoxication which indicates 

the presence of trans form fatty acids rather than gauch rotomer. AlCl3 alters 

the secondary structure of proteins by inducing the breaking of hydrogen 

bonds that stabilize the protein structure. There was a significant decrease in 

lipid to protein ratio in AD group. AD group showed a significant increase in 

amyloid precursor protein, tau protein, and malondialdehyde levels with a 

decrease in the glutathione and superoxide dismutase activity and albumin 

level. The histological examinations showed clumpy cell neurons or reduced 

pyramidal cells and scanty neurofibrillary tangle, which indicated 

neurodegeneration compared to the control group. Biophysical, biochemical, 

and histologic aberrations were attenuated on treatment with MgT. 

Conclusions: The study showed that MgT has a protective role in Alzheimer's 

disease by acting against excitation, leading to neuronal cell death 

(excitotoxicity), and reduced oxidative stress. 
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